
Antsla Vallavolikogu

P R O T O K O L L

Antsla 16. veebruar 2016 nr 2

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 11 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil mitteosalemisest oli teatanud Üllar Ahi
Volikogu liige Üllar Salumets jõudis istungile 15.10
Istungil viibis volikogu liige Kalle Nurk, aga ei osalenud volikogu töös

Istungi juhataja tegi päevakorra muutmiseks järgmised ettepanekud:
1. päevakorrapunkti kannab ette vallavanem Merike Prätz, kuna pearaamatupidaja Eve Sikk on 
haige.
Peale 4 päevakorrapunkti arutelu on ettepanek teha vaheaeg, et arutleda järgmise kahe 
päevakorrapunkti üle, mis puudutavad  Haldusterritoriaalse korralduse muutmise algatamist, 
ühinemisläbirääkimiste alustamist ja selleks komisjoni moodustamist. 

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra koos muudatusettepanekutega.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

PÄEVAKORD:

1. Antsla valla 2016. aasta eelarve vastuvõtmine II lugemine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

2. Antsla valla ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2016-2028 
kinnitamine.

Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

3. Antsla vallavolikogu 30. septembri 2014. a määruse nr 15 „Antsla valla eelarvest 
mittetulundustegevuseks toetuse andmise kord” muutmine

Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Kaire Uiboleht, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

4. Antsla Vallavolikogu määruste muutmine
Ettekandja: Tiina Vares, vallasekretär

5. Antsla Vallavolikogu ajutise komisjoni moodustamine ja koosseisu kinnitamine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

6. Haldusterritoriaalse korralduse muutmise algatamine ja ettepaneku tegemine 
ühinemisläbirääkimiste alustamiseks.

Ettekandja: Kaia Pruuli, volikogu liige



Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

7. Vallavara tasuta kasutusse andmine otsustuskorras
Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

8. Antsla valla osalemine projektis "Kobela aleviku ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni 
rekonstrueerimine II etapp"

Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

9. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Kobela alevikus asuva „Lusti tee” 
maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks.

Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja

10. Taotluse esitamine riigivara valitsejale Keskkonnaministeeriumile Antsla vallas Kobela alevikus 
asuvate tootmismaa sihtotstarbega kinnisasjade munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja

11. Eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu muutmine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, komisjoni esimees

12. Muud küsimused

1. Antsla valla 2016. aasta eelarve vastuvõtmine II lugemine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Antsla valla 2016. a eelarve on I lugemise läbinud. Muudatused enne II lugemist on tingitud 
täpsustusest toetusfondi osas (riiklik toimetulek ja muu sotsiaalne kaitse) ja tasandusfondi osas. 
Lisaks on tehtud sihtotstarbelised muudatused, mis puudutavad nii tulusid, kui kulusid. 
Tasandusfondi osas on vallavalitsus teinud ettepaneku muuta kohustuste tasumist, ehk soetada 
vallale uus sõiduk, suurendada Perearstikeskuse osa 7 200 eurot ning haljastuse osa 1000 eurot, 
puudutab see KSK esise haljastusala mullatöid. 

Kaasettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Kurmet Müürsepp.
Eelarve- ja majanduskomisjon arutas ja toetas vallavanema poolt tutvustatud eelarve 
muudatusettepanekuid.

Kurmet Müürsepp tutvustas kahe lugemise vahelisel ajal laekunud eelarve parandusettepanekut -
vähendada tegevusala 08103 155 Mänguväljakud puhkepargid materiaalse põhivara soetamine ja
renoveerimine 20 000 eurot ja lisada investeeringutesse tegevusala 08103 Mänguväljakud  
puhkepargid Antsla Vallamaja ja Antsla KSK vahelise haljasala detailplaneering 20 000 eurot. 
Eelarvekomisjoni koosolekul toimus arutelu, aga komisjoni liikmed ei toetanud seda ettepanekut,
kuna vastasel korral jääb ehitamata multifunktsionaalne mänguväljak. 
20 000 eurot on planeeritud projekti omaosaluseks, taotlus esitatakse 2016. aastal Hasartmängu 
fondi.
Eelarve- ja majanduskomisjoni liikmed tegid ettepaneku korraldada nimetatud maa-ala osas 
visiooni konkurss või teha planeeringu koostamiseks koostööd Tartu Maaülikooli 
maastikuarhitektuuri tudengitega.

Eelarve- ja majanduskomisjoni liikmete ettepanek volikogule on, ettekandja poolt tehtud 
muudatused eelarvesse lülitada ja volikogu liikmete poolt esitatud ettepanek tagasi lükata. 

Muudatusettepaneku teinud volikogu liikmete esindaja Kaia Pruuli ütles, et konsulteeris 
haljastusspetsialistiga ja selgus, et selle maa-ala puhul ei ole tegemist detailplaneeringuga, vaid 
tööprojektiga, mille maksumus on väiksem. Ettepanek vähendada ja suurendada vastavalt 
summasid 10 000 eurole.



Toimus arutelu.

Istungi juhataja pani hääletusele ettepaneku, vähendada tegevusala 08103 155 Mänguväljakud 
puhkepargid materiaalse põhivara soetamine ja renoveerimine 10 000 eurot ja lisada 
investeeringutesse tegevusala 08103 Mänguväljakud  puhkepargid Antsla Vallamaja ja Antsla 
KSK vahelise haljasala tööprojekt 10 000 eurot. 
Ettepaneku poolt hääletas 5 volikogu liiget, vastu 6 volikogu liiget.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „ Antsla valla 2016. aasta eelarve”.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2016. aasta eelarve” määrusena nr 3. 

2. Antsla valla ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2016-2028 
kinnitamine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum. 
Antsla Vallavalitsus tellis  ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni (ÜVK) arendamise kava 2015. a 
jaanuaris, eesmärgiga kava kaasajastada. Hetkel kehtiv kava on aastast 2013. Vahepeal on 
muutunud seadused ja statistilised andmed. 
Peamine muudatus ÜVK kavas on see, et 2015. a aprillis keskkonnaministri käskkirjaga Kobela 
aleviku reovee kogumisala suurendati. Praegu Kobelas vee- ja kanalisatsiooni tööd käivad, 
tegemist on I etapiga. II etapi käigus saab kogu Kobela terviklikult toimiva vee- ja 
kanalisatsiooni süsteemid, kus Lusti tee, osa Valga maanteed ja Järve tänava kaks kinnistut 
liidetakse reoveekogumisalaga.
Antsla Vallavalitsuse poolt on lisatud 2 ettepanekut:
- AS Antsla Inno ühendamine survekanalisatsiooni abil Kobela trassidesse;
- Täpsustati Kobela tuletõrje veevõtu asukohtkoht, kuna varasem veevõtukoht ei olnud 
rakendatav. Uus veevõtukoht on praeguse rahvamaja kinnistul.
ÜVK kava on kooskõlastatud terviseameti, keskkonnaametiga. 
Peale ÜVK kava kaasajastamist on võimalik Kobela vee- ja kanalisatsiooni süsteemide 
ehitamiseks taotleda toetust KIK-ist.

Toimus arutelu.

Küsimusi esitasid Kaire Uiboleht, Tiit Tõnts ja Üllar Salumets.
Küsimustele vastas majandusspetsialist Avo Kirsbaum ja volikogu esimees Kurmet Müürsepp.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni 
arendamise kava aastateks 2016-2028”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise 
kava aastateks 2016-2028” määrusena nr 4.

3. Antsla vallavolikogu 30. septembri 2014. a määruse nr 15 „Antsla valla eelarvest 
mittetulundustegevuseks toetuse andmise kord” muutmine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab ja tutvustas määruse eelnõud, mille alusel 
soovitakse muuta kehtivat määrust. 
Arenguspetsialist tutvustas olulisemaid punkte, mis vajavad muutmist. 
Ettepanekud on teinud haridus- ja kultuurikomisjon, vallavalitsus kiitis ettepanekud heaks. 

Kaasettekandja Kaire Uiboleht lisas täpsustused.



Küsimusi esitasid Kaia Puuli ja Üllar Salumets.
Küsimustele vastasid vallavanem ja arenguspetsialist.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla vallavolikogu 30. septembri 2014. a 
määruse nr 15 „Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuse andmise kord” 
muutmine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla vallavolikogu 30. septembri 2014. a määruse nr 
15 „Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuse andmise kord” muutmine” 
määrusena nr 5.

4. Antsla Vallavolikogu määruste muutmine

Ettekandega esines vallasekretär Tiina Vares. 
Volikogu määruste muutmine on tingitud asjaolust, et 1. jaanuarist 2016. a hakkas kehtima uus 
„Sotsiaalhoolekande seadus” ja „Sotsiaalseadustiku üldosa seadus”.
Kuna meil kehtivad korrad on kehtestatud vana Sotsiaalhoolekande seaduse alusel, siis on tarvis 
neisse kõigisse sisse viia muudatused. Alates 31. märtsist 2016. a ei saa me enam vana korra 
järgi toetusi eraldada. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu määruste muutmine” 
muutmine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu määruste muutmine” määrusena 
nr 6.

VAHEAEG 15.35-16.00
Arutelu haldusterritoriaalse korralduse muutmise algatamise, ühinemisläbirääkimiste alustamise 
ja selleks komisjoni moodustamise üle. 

5. Antsla Vallavolikogu ajutise komisjoni moodustamine ja koosseisu kinnitamine

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp ja tegi ettepaneku moodustada Antsla 
valla haldusterritoriaalse korralduse muutmise seisukohtade väljatöötamiseks ja Antsla vallaga 
piirnevate omavalitsustega ühinemisläbirääkimiste pidamiseks 10 liikmeline ajutine komisjon 
koosseisus: Kurmet Müürsepp, Kaia Pruuli, Tiit Tõnts, Kaire Uiboleht, Merike Prätz, Avo 
Kirsbaum, Kalev Joab, Lehar Neve, Ly Kalmet ja Kaili Preismann.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu ajutise komisjoni 
moodustamine ja koosseisu kinnitamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse  eelnõu „Antsla Vallavolikogu ajutise komisjoni moodustamine ja 
koosseisu kinnitamine” otsusena nr 5.

6.  Haldusterritoriaalse korralduse muutmise algatamine ja ettepaneku tegemine 
ühinemisläbirääkimiste alustamiseks

Ettekandega esines volikogu liige Kaia Pruuli ja tegi ettepaneku alustada ühinemisläbirääkimisi 
Urvaste-, Sõmerpalu-, Varstu-, Mõniste-, Taheva-, Karula- ja Tõlliste vallaga.



Kaasettekandja Kurmet Müürsepp jäi seisukoha juurde, et meie põhieesmärk ei ole ümbruskonna
valdade kogu territooriumi piires omavalitsusüksuse moodustamine, vaid meie eesmärk on 
moodustada vähemalt 5000 elanikuga omavalitsusüksus, mis oleks haldusvõimeline, 
haldussuutlik, korraldaks hästi sotsiaaltööd, kultuuri, sporti, arendaks ettevõtluskeskkonda jne. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Haldusterritoriaalse korralduse muutmise 
algatamine ja ettepaneku tegemine ühinemisläbirääkimiste alustamiseks”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse  eelnõu „Haldusterritoriaalse korralduse muutmise algatamine ja 
ettepaneku tegemine ühinemisläbirääkimiste alustamiseks” otsusena nr 6.

7. Vallavara tasuta kasutusse andmine otsustuskorras

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku anda Antsla valla omandis olev „Pumbajaama“ kinnistu, 
asukohaga Haabsaare küla Antsla vald, MTÜ-le Roheline Karula otsustuskorras tasuta kasutusse 
tähtajaga kolmkümmend aastat, eesmärgiga kasutada kinnistul asuvat puurkaev-pumplat vee 
võtmiseks. Tasuta kasutusse andmine on põhjendatud asjaoluga, et kasutusse saaja hooldab 
kinnistut ja tagab ehitise säilimise ning puurkaev-pumpla funktsioneerimise.

Toimus arutelu.

Küsimusi esitasid Tiit Tõnts, Üllar Salumets ja Rando Treimuth.
Küsimustele vastasid majandusspetsialist, vallavanem ja volikogu esimees. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara tasuta kasutusse andmine 
otsustuskorras”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse  eelnõu „Vallavara tasuta kasutusse andmine otsustuskorras” 
otsusena nr 7.

8. Antsla valla osalemine projektis "Kobela aleviku ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni 
rekonstrueerimine II etapp"

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum. 
AS Võru Vesi kalkulatsioonide kohaselt pidi projekti kogumaksumus olema 126 000 eurot, aga 
peale ehitusprojekti valmimist on projekteerija projekti kogumaksumuseks märkinud 290 232 
eurot. KIK-i nõue on, et omaosalus on 10% projekti maksumusest, seega 30 000 eurot. 
Majandusspetsialist tutvustas tööde järjekorda. 

Toimus arutelu. 
Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla osalemine projektis "Kobela aleviku
ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni rekonstrueerimine II etapp" sisse viidud parandustega - projekti 
kogumaksumus 290 232 eurot ja omaosalus 30 000 eurot.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse  eelnõu „Antsla valla osalemine projektis "Kobela aleviku 
ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni rekonstrueerimine II etapp” otsusena nr 8.



9.  Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Kobela alevikus asuva „Lusti tee” 
maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik. 
Kobela tööstusala planeeringu lahendus nägi ette  trassidele eraldi maariba moodustamise, mis 
on nüüd vajalik munitsipaliseerida.
Riigi huvi praegu selle maariba osas puudub. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla 
vallas Kobela alevikus asuva „Lusti tee” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse  eelnõu „Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas 
Kobela alevikus asuva „Lusti tee” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks” otsusena nr 9.

10. Taotluse esitamine riigivara valitsejale Keskkonnaministeeriumile Antsla vallas Kobela 
alevikus asuvate tootmismaa sihtotstarbega kinnisasjade tasuta Antsla valla omandisse 
võõrandamiseks

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik. 
Eelnõu puudutab taotluse esitamist riigivara valitsejale Keskkonnaministeeriumile Antsla vallas 
Kobela alevikus asuvate kinnisasjade Antsla valla omandisse võõrandamiseks.
Munitsipaalomandisse soovime maatükke sellepärast, et kohapeal on paremad võimalused 
maatükke ettevõtjatele kasutusse anda läbi hoonestusõiguse seadmise. 
Eelnõu koostaja tegi ettepaneku muuta otsuse eelnõu esimese lõigu viimast lauset järgmiselt: 
„Riigivara avalikul enampakkumisel maade omandajad ei pruugi koheselt asuda maid 
sihipäraselt kasutama”;
... ning punkti 1 täiendada ja sõnastada järgmiselt: „Taotleda riigivara valitsejalt 
Keskkonnaministeeriumilt alljärgnevate kinnisasjade tasuta võõrandamist Antsla valla omandisse
ettevõtluskeskkonna arendamiseks”.

Toimus arutelu. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Taotluse esitamine riigivara valitsejale 
Keskkonnaministeeriumile Antsla vallas Kobela alevikus asuvate kinnisasjade Antsla valla 
omandisse võõrandamiseks”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Taotluse esitamine riigivara valitsejale 
Keskkonnaministeeriumile Antsla vallas Kobela alevikus asuvate  kinnisasjade Antsla valla 
omandisse võõrandamiseks” otsusena nr 10.

11. Eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu muutmine

Ettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Kurmet Müürsepp ja tegi ettepaneku,
arvata eelarve- ja majanduskomisjonist välja Heinar Kool ja kinnitada komisjoni liikmeks Tiit 
Tõnts. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu 
muutmine”.



Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu muutmine” 
otsusena nr 11.

12. Muud küsimused

- Volikogu esimees informeeris, et järgmine volikogu istung toimub 22. märtsil 2016. a.
- Toimus arutelu, millal vastata Meremäe Vallavalitsuse haldusreformi puudutavale kirjale.
- Kaia Pruuli informeeris, et Antsla Gümnaasiumi võimla katus jookseb läbi.
- Tiit Tõnts kutsus kõiki volikogu liikmeid 24. veebruari hommikul 07.34 kesklinna Eesti 
Vabariigi 98 aastapäevale pühendatud pidulikule rivistusele.
- Vallavanem ja volikogu esimees kutsusid kõiki 23. veebruaril kell 18.00 algavale kontsert-
aktusele Antsla KSK.

Kurmet Müürsepp
istungi juhataja Helle Savi

protokollija


